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J.nr. 2016-9939 

Den 5. oktober 2016 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 1159 (MOF alm. del) stillet 26. september 

2016 efter ønske fra Simon Kollerup (S). 

Spørgsmål nr. 1159 

 ”Vil ministeren redegøre for indholdet af L 135 (2014-2015) Forslag til lov om ændring af 

landbrugsstøtteloven? Hvad er baggrunden for, at ministeren ikke har genfremsat forslaget?”    

Svar 

I 2014 fremsatte den daværende fødevareminister lovforslag L135. Lovforslaget indeholdt følgende 

elementer:  

 

 En ændring af reglerne for bestyrelsessammensætningen i fondene, som indebar 

ministerudpegning af formanden for de tre fonde og ændring af bestyrelsessammensætningen 

i Fonden for økologisk landbrug, så den svarede til sammensætningen i de to 

promilleafgiftsfonde. 

 

 Flytning af sekretariatsbetjeningen af bestyrelserne for promilleafgiftsfondene og Fonden for 

økologisk landbrug til ministeriet. 

 

 Bestyrelserne skulle udarbejde forslag til strategi samt forslag til handlingsplan inden for de 

formål, der er fastsat i landbrugsstøtteloven og til ministerens godkendelse. Bestyrelserne 

kunne i strategien identificere hovedudfordringer og særlige indsatsområder. I 

handlingsplanen skulle fastlægges konkrete indsatsområder, hvilket skulle danne grundlag for 

bestyrelsernes indkaldelse af ansøgninger om tilskud. 

 

 Desuden foreslog man at udvide kredsen af udtaleberettigede organisationer på den offentlige 

side for de tre fonde med Danmarks Naturfredningsforening og Dyrenes Beskyttelse. 

 

Lovforslaget bortfaldt, da der blev udskrevet valg. Regeringen har ikke aktuelle planer om at 

genfremsætte forslaget.    
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